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روزنــــامــــه 
ـــید  شــــهر امـ
و زنــــدگــــی

اسفند سال گذشته و در بحبوحه درگیری طاقت فرسای 
کادر درمان کشــور با موج اول شیوع ویروس کرونا، وزیر 
بهداشت کشور درخواست و پیشنهادی مبنی بر «شهید 
خدمت» محسوب شدن کادر پزشکی، پرستاری، بهداشتی 
و خدماتی را به محضر رهبر معظم انقلاب ارائه کرد و ایشان 
در جواب نامه وزیر با شهید خدمت خواندن جان باختگان 
کادر پزشکی موافقت کردند؛ موضوعی که علاوه بر تسکین 
آلام خانواده جان باختگان کادر درمــان کرونایی، انرژی 
مضاعفی برای تلاشگران این حوزه بود. اما حالا با گذشت 
۷ ماه از موافقت با این مسئله، خبرهای ضدونقیضی درباره 
نحوه اجرا و مشمولان عنوان شهید مدافع سلامت یا همان 

شهید خدمت به گوش می رسد.
آخرین اقدام دولت مردان در این زمینه ابلاغیه ای است که 
در آن شهید محسوب شدن کادر درمان را به طرز عجیبی 
محدوده کرده است؛ اتفاقی که موجب نارضایتی و ناراحتی 
خانواده های شهدای سلامت و خدمت کادر درمان شده 

اســت؛ زیرا طبق این ابلاغیه تنها کســانی از کادر درمان 
«شهید خدمت» محسوب می شــوند که کارمند دانشگاه 
علوم پزشکی در بیمارســتان های دولتی یا جزو افرادی 
باشند که در بیمارستان های معین کرونا در بخش کرونا 

مبتلا شده اند.
با توجه به این ابلاغیه عجیب موضوع را با مسئول کارگروه 
اطلاع رسانی بیماری کرونا در دانشگاه علوم پزشکی مشهد 
در میان می گذاریم تا جزئیات و ابعاد مختلف این مسئله 

را جویا شویم.
 ۳ شهید بجای ۱۴ شهید

حمیدرضا رحیمی در واکنش به محدودیت های این ابلاغیه 
در مشمولیت کادر درمان دانشگاه در زمره شهدای خدمت 
به شهرآرا می گوید: تاکنون ۱۴ نفر از کادر درمان در مراکز 
زیر نظر دانشگاه علوم پزشکی مشهد به دلیل ابتلا به ویروس 
کرونا جان خود را از دست داده اند. با اینکه این افراد در در 
بیمارستان ها، کلینیک ها و مراکز درمانی فعالیت داشته اند، 
به دلیل محدودیت های این آیین نامه فقط ۳ نفر از آن ها 
مشمول تبصره های این قانون می شوند.رحیمی می افزاید: 
ازاین رو دکتر سالاری که در مرکز بهداشت فعالیت می کرده 

است و حتی دکتر حمید عقیلی که از جان باختگان شاخص 
کادر درمان است نیز شامل عنوان شهید خدمت نمی شوند. 
وی درباره اصلاح این آیین نامه ادامه می دهد: نامه اعتراض 
به مفاد این ابلاغیه تهیه و به تهران ارســال شــده است و 

امیدواریم شرایط مشمولان این موضوع تغییر پیدا کند.
درحالی مسئولان علوم پزشکی مشهد با توجه به آیین نامه 
موجود، از نبودن نام دکتر حمید عقیلی در بین شــهدای 
خدمت مشــهدی ســخن به میان می آورند کــه وی در 
اورژانس بیمارســتان بنت الهدای مشهد فعالیت داشته و 
در حین خدمت به این ویروس مبتلا شــده است. بر کسی 
پوشیده نیست که بیماران مختلف ابتدا به بخش اورژانس 
بیمارستان های شهر مراجعه می کنند و با تشخیص اولیه به 
بیمارستان های معین کرونایی انتقال داده می شوند. پس 
این تبصره که فرد باید حتما در بیمارستان معین کرونایی 
فعالیت داشته باشد شــاید بزرگ ترین ایراد این آیین نامه 
محسوب شود. فرزند این جان باخته کرونایی نیز دراین باره به 
فارس می گوید: ۹ سال از بازنشستگی پدر من می گذشت و 
او طبابت نداشت و هم زمان با شیوع کرونا با درخواست مراکز 
درمانی در یک درمانگاه خارج از مشهد و یک بیمارستان 

مشغول به کار شد. حتی زمانی که در پیک اول کرونا جاده ها 
را بسته بودند، پدرم برای تردد به خارج از شهر از فرمانداری 
مجوز داشت. همچنین طبق شنیده ها حتی فرد مبتلا اگر 
قرارداد شرکتی داشته باشد و در بیمارستان ها ی کرونایی 
شهر مشغول به فعالیت باشد باز هم شهید خدمت محسوب 

نمی شود و باید استخدام دانشگاه باشد.
 هنوز ابلاغی نرسیده است

معاون تعاون بنیاد شــهید خراسان رضوی نیز در رابطه با 
اعتراض خانواده شهدا نســبت به محدودیت های شهید 
محسوب شــدن کادر درمان می افزاید: در این خصوص 
نامه ای به بنیاد شهید استان خراسان رضوی نرسیده است.

صدیقه خدیوی می گوید: نامه دستور دفن کادر درمان که 
بر اثر کرونا فوت نموده اند در قطعه اصحاب شهدا (قطعه 
صالحین) توسط نماینده بنیاد قرائت شــده و این نامه از 
سوی اداره کل پذیرش و امور اداری ایثارگران در مرکز بوده 
است.معاون تعاون بنیاد شهید خراسان رضوی نسبت به 
پیگیری موضوع مشمولیت کادر درمان به عنوان شهید، 
می افزاید: وظیفه ای در این رابطه به بنیاد شهید استان ها 

واگذار نشده است!

اهمیت بودجه و برنامه ریزی این حوزه به 
عنوان نیازی بنیادین برای اجرا و شروع 
هراقدامی بر هیچ کس پوشیده نیست؛ 
حوزه ای که این روزها تحت تأثیر عوامل 
مختلفی، از جمله مشــکلات کلان اقتصادی 
و شــیوع کرونا قرار گرفته و برنامه ریزی برای 
آن ســخت تر از گذشــته شده اســت. تصدی 
این کمیسیون در شــورای اسلامی شهر مشهد 
بر عهده یکی از ۲ بانوی شــورای پنجم اســت 
و بتــول گندمــی در گفت وگو با شــهرآرا از 
فرازونشــیب های بودجه ریزی شهری و موانع 

تحقق آن سخن گفت.
وی در زمینه منابــع پایدار بودجــه مدیریت 
شــهری بیان کرد: بخش عمده ای از بودجه که 
مربوط به درآمدهای پایدار اســت، به مصوبات 
مجلس و دولت باز می گــردد و اختیاراتش در 
طی ۲۰ سال گذشته از شوراها گرفته شده است. 
از سوی دیگر بخشی از بودجه که دولت مصوب 
کرده اســت و جنبه متمرکز دارد نیز بیشتر به 
مناطق محروم و رفــع محرومیت ها اختصاص 
داده می شود. بنابراین در این بودجه ها نیز جایی 
برای کلان شــهرها در نظر گرفته نشده است. 
این مشــکل در مورد مالیات بــر ارزش افزوده 
هم وجود دارد و ســهم واقعی کلان شــهرها از 
این چهارچوب به آن ها نمی رسد. در این بخش 
سهم کلان شهرها شامل درصدی است که در 
حمل ونقل از مسافران گرفته می شود؛ به عنوان 
مثال درصدی که مربوط به پایانه و حمل ونقل 
بین شهرهاســت وصول شدنی است اما بخش 
دیگری که به صنعت هواپیمایی بازمی گردد 
سال هاست درگیر کش وقوس بوده و به نتیجه 

نرسیده است.
به گفته گندمــی به عنوان مثــال در بخش 

هواپیمایی پیش بینی ها براساس تعداد پروازها 
این  است که بودجه حاصل از این بخش حداقل 
ســالانه بیش از ۱۰۰ ملیارد تومان باشد اما نه 
تنها این عدد به ۱۰ میلیارد هم نمی رســد بلکه 

همین میزان نیز به سختی وصول می شود.
 اداره شهرها سخت شده است

او با تأکید بر اینکــه شــوراها در این زمینه نه 
قانون گذار هستند و نه در توزیع سهم مناسبی 
دارند گفت: اداره شــهرها با این وضعیت بسیار 
ســخت شــده اســت. امســال نیز با وضعیت 
ایجادشده در اثر شــیوع کرونا بخش زیادی از 
این درآمدها، شــامل مالیات بــر ارزش افزوده 
تقلیل پیدا کرده است؛ به عنوان مثال پیش بینی 
ما از این حوزه درآمد ۳۵۰ میلیارد تومانی بود اما 
اکنون به ۱۰۰ میلیارد تومان کاهش یافته است. 
همچنین امیدی به جذب اکثر کدهای درآمد 
پایدار ما که متمرکز نیز هستند نیست تا بتوان 

براساس آن اقدامی انجام داد.
گندمی اضافه کرد: اقدام خوب شــورای پنجم 
در سال ۹۸ در قالب شــکل گیری اولین تبصره 
بودجه بــود که طبــق آن شــورا تکلیف کرد 
شناســنامه کدهای درآمدی تدوین و به دنبال 

آن میزان طلب شهرداری مشخص شود.
او بیان کــرد: به دنبال این اقدام فشــاری که از 
منظر یارانه بگیری بر شهرداری وجود دارد کم 
یا واقعی تر خواهد شد. این تبصره امسال هست و 
می تواند تا حد زیادی مشخص کند که کدهای 
درآمدی موجود پایدار هستند یا نه. همچنین 
این اقــدام می تواند مشــخص می کند که طی 
چندسال اخیر تا چه حد موفق به گرفتن سهم 

مشهد شده ایم.
گندمی اظهار کرد: باوجود سیاست و تلاش های 
شــورا نمی شــود گفت که برای افزایش سهم 
درآمدهای پایدار موفــق بوده ایم؛ زیرا به دلیل 
وضعیت اقتصادی مردم و مشــکلات اخیر و... 
شــرایط دچار دگرگونی های اساســی شده و 

وصولی های متمرکز و غیرمتمرکز را تحت تأثیر 
قرار داده است؛ هرچند هنوز هم بخش عمده ای 
از درآمد شــهرداری ها در بخش ساخت وساز و 

پروژه هاست.
  تأمیــن اعتبــار پروژه ها در شــرایط ســخت

اقتصادی
او افزود: باوجود تمام این فشــارها در ۳ ســال 
گذشــته بدهی های شــهرداری پرداخت شده 
و بودجه هــای پروژه هــای کلان عمرانــی در 
سخت ترین شرایط اقتصادی کشور نیز تأمین 
شده است. در این  ۳ ســال از تمام ظرفیت های 
قانون بودجه کشور که برای ما ممکن بوده است 
برای پرداخت بدهی ها و تأمین اعتبار پروژه ها 
اســتفاده کرده ایم و طلب های بخش کدهای 
درآمدی پایدار ســال های قبل نیز احصا شده 
است. همچنین در ســال ۹۹ به دنبال تحویل 
اســناد خزانه برای تأمین منابــع اعتباری مان 

هستیم.
گندمی با بیان این مطالب گفت: خوشــبختانه 
تحقق بودجه ها در این ۳ سال نسبت به گذشته 
با وجود شرایط بسیار ســخت بهتر از قبل بوده 
است. اجرای پروژه ها گران شده و به طور مثال 
اگر در گذشته یک کیلومتر مترو با هزینه ۲۵۰ 
میلیارد تومان به نتیجه می رسید، این میزان به 
بیش از ۱۰۰۰ میلیارد تومان رسیده است. اما 
با همه این ها تلاش ما این  اســت که پروژه های 

آغازشده به پایان برسد و چیزی باقی نماند.
او اضافه کــرد: به دنبال آن هســتیم که تا حد 
امکان ظرفیت هایی ایجاد کنیــم که در ادامه 
شورای ششــم هم بتواند از آن استفاده کند و 
شرایط سخت ما برای آن ها وجود نداشته باشد. 
زمانی که شورای پنجم بر روی کار آمد با خزانه 
خالی و جمعــی از طلبکاران که هــرروز برای 
گرفتن طلبشان تحصن می کردند مواجه بودیم 
و این شرایط بغرنجی بود که خروج از این تلاش 

محصول کار مدیریت شهری و شورا بوده است.
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د��� �� ا���� �������ن دا��� ا��ان:

 شهرداری مشهد با     اختلاف سرآمد       شهرداری های  
ـــــــــــــــــــــــــــــــکل کشور در حسابرسی داخلی است ـــــــــــــــــــــــــــ 

ســعید ترک زاده، دبیرکل و نایب رئیــس هیئت مدیره انجمن 
حسابرســان داخلی ایران، عصر روز گذشــته در مراسم اهدای 
جایزه ملی انجمن حسابرسان داخلی ایران به شهرداری مشهد، 
اظهارداشت: در سال۱۳۹۷ نخستین جایزه ملی را اهدا کردیم و 
امروز با افتخار عرض می کنم که شهرداری مشهد به عنوان سرآمد 

شهرداری های کل کشور تندیس طلا گرفت.
وی ادامه داد:   با افتخار می گوییم که شــهرداری مشــهد حتی 
سرآمدتر از شهرداری تهران حداقل در حوزه حسابرسی داخلی 
است و  خیلی جلوتر از حسابرسی داخلی شهرداری تهران عمل 

می کند.
ترک زاده تأکید کرد: شــهرداری مشــهد در مجموع با کسب 
یک هزارو۴۳۵ امتیاز از یک هزارو۵۸۰ امتیاز برنده تندیس زرین 
یا طلایی در سطح شکوفایی سازمانی (یک پارچگی) حسابرسی 

داخلی شد که واقعا جای تبریک دارد.
 هماهنگی، گفت وگو و فهم متقابل نقطه برجسته این دوره است

محمدرضا حیدری، رئیس شورای اسلامی شهر مشهد نیز در این 
مراسم اظهارداشــت: موفقیت ما در این بوده است که می دانیم 
کجا بودیم و الآن کجا هســتیم؛ نباید به این بسنده کنیم، باید 
همچنان تلاش کنیم و ان شاءا... در گام های بعدی  موفقیت های 

بزرگ تری را به دست آوریم.
محمدرضا کلائی، شهردار مشــهد هم با بیان اینکه در این دوره 
بخش های مغزافزاری مــا در حوزه های برنامه ریــزی، مالی و 
پشــتیبانی و اقتصادی با هم هماهنگ تر عمل می کنند، گفت: 
یکی از نقاط برجســته این دوره هماهنگــی، گفت وگو و فهم 

متقابل است.
وی خاطرنشــان کرد: این مهم به ما این امــکان را می  دهد که 
سازمان ما عملکردش قابل رصد باشد، فضاهای خالی را پوشش 
بدهد و بتوانیم به توفیق دست پیدا کنیم؛ من برای این هماهنگی 

و همراهی خدا را شکر می کنم.
 ارتقای شفافیت و توانمندی، شعار ما در دوره پنجم بود

در ادامه این مراسم، رضا خواجه نائینی، معاون مالی و پشتیانی 
شهرداری مشــهد گفت: بنا بر آن بود که این جایزه در سال 
گذشــته به ما اهدا شود، اما به علت شــیوع ویروس کرونا به 
امسال  موکول شد؛ تلاش خواهیم کرد که سطح بالاتر را نیز 

در سال جاری کسب کنیم. 
وی ادامه داد: مدیریت شــهری در دوره پنجم  ۲شعار اصلی 
ارتقای شفافیت و توانمندی را دنبال کرد که اجرای هم زمان 
آن نیازمند کارآمدی و بهبود عملکرد اســت؛ یک جنبه این 
۲شعار عملکرد شهرداری است که ماحصل آن خروجی های 
فیزیکی است و یکی دیگر از جنبه های آن بحث شفافیت است. 
معاون مالی و پشــتیبانی شــهرداری مشــهد بیــان کرد: 
ایجــاد اتاق های شیشــه ای و شــفافیت در شــهرداری ها 
راهکارهای مختلفی دارد که این امر در اجرای ســریع کارها 

محدودیت های ما را افزایش می دهد. 
خواجه نائینی افزود: رویکرد مدیریت شــهری در دوره پنجم 
نیز افزایش کارایی و هم زمان ارتقای شفافیت و نظارت ها بوده 
است؛ در حوزه نظارت یکی از راهبردها بحث های حسابرسی 

است که به شکل جدی و علمی تر پیگیری می شود. 
وی ادامه داد: شــهرداری مشــهد به عنوان تنها شهرداری 
در میان کلان شــهرها به صورت اختیاری خود را در معرض 
ارزیابی قرار داده است و در سال گذشــته برای اولین بار در 
این رقابت شرکت کرد و جایزه ملی حسابرسی در سطح۲ را 

از آن خود کرد. 
معاون مالی و پشتیبانی شــهرداری مشهد خاطرنشان کرد: 
طبیعتا اگر ســازمان ما روبه رشد باشــد، باید سطح خود را 
حفظ کند و روبه جلو حرکت کند؛ امســال نیز ما در ســطح 
بالاتری اقدام به شــرکت در این جایزه کردیم و توانستیم در 
آن سطح که بالاتر از سال قبل اســت هم جایزه طلایی را از 

آن خود کنیم. 
خواجه نائینی تصریح کرد: تاکنون ۳سطح از این جایزه را از 
آن خود کرده ایم و تلاش خواهیم کرد تا ۲ســطح نهایی آن را 

نیز به دست آوریم.
  کارگروه بودجه و حسابرسی نقش کمیته حسابرسی را در شورای

شهر ایفا می کند
محمدحسین ودیعی، رئیس کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری 
و مشارکت های شورای اسلامی شهر مشــهد نیز در این مراسم 
گفت: کارگروه بودجه و حسابرسی در شورای شهر اکنون همان 
نقش کمیته حسابرســی را ایفا می کند و ســعی داریم جایگاه 
بی نظیر حسابرسی داخلی را که نقش بسزایی در کاهش مشکلات 
و نقایص فرایندهای اجرایی و مدیریت ریسک دارد، ارتقا دهیم و 

روزبه روز جوایزی با سطح بالاتری دریافت کنیم.

معافیت و بخشودگی قانونی ۱۳۳۷ 
ـــــــــــــــــــــــــــــــحق انشعاب آب وفاضلاب در استان ــــــــــــــــــــــــــــ 

رئیــس اداره خدمــات مشــترکان شــرکت آب وفاضــلاب 
خراسان رضوی گفت: ۱۳۳۷ فقره انشــعاب مشمول معافیت و 
بخشودگی قانونی حق انشعاب آب وفاضلاب در ۱۷ ماه گذشته 
توسط شرکت آبفای خراسان رضوی واگذار شده است. به گزارش 
روابط عمومی شــرکت آبفای خراســان رضوی حمزه منظم 
وطن دوســت بیان کرد: تخفیفات حق انشــعاب، مساجد و 
مصلاها، حوزه های علمیــه، اماکن دینی اقلیت های مذهبی، 
مددجویان بهزیستی و کمیته امداد، جانبازان ۲۵ درصد به بالا، 
خانواده شــهدا، آزادگان و مدارس خیرساز را شامل می شود. 
وی اضافه کرد: بخشــودگی آب بها نیز شامل مدارس، مساجد، 
حسینیه ها، مؤسسات قرآنی، حوزه های علمیه، اماکن مذهبی 

اقلیت های دینی و گلزار شهدا می شود.

گندمی،رئیس کمیسیون 
برنامه و بودجه شورای شهر:

در ۳ سال اخیر بودجه 
تمام پروژه های کلان 
عمرانی تأمین
 شده است

۰۳

تأیید شهادت
به شرط استخدام

با ابلاغ جدید دولت، تنها ۳ نفر از کادر درمان جان باخته 
به علت کرونا در مشهد «شهید خدمت» محسوب می شوند

ـر
ــ

هـ
ش

نگاه تمرکزگرایانه تهران، چالش 
این روزهای شوراهاست

رئیس کمیسیون حقوقی، املاک و قراردادهای شورای  شهر   
با بیان اینکه نگاه تمرکزگرایانه در تهران، چالش این روزهای 
شوراهاست، تأکید کرد: نظام شورایی کشور  حلقه ارتباط 
مردم و حاکمیت به حساب می آید. سیدمحسن حسینی پویا 
گفت: باید روند کاسته شدن اختیارات شوراهای اسلامی 
شهرها و کلان شهرها متوقف شود و باید به موضوعی که 

مورد نظر قانون گذار بوده است برگردیم.

هیچ واکسن آنفلوانزایی به 
داروخانه های کشور داده نشده است

واکسن  هیچ  هنوز  گفت:  ایران  داروسازان  انجمن  عضو 
آنفلوانزایی به داروخانه های کشور تحویل داده نشده است و 
قرار است روند تحویل و توزیع از ابتدای مهرماه توسط وزارت 
بهداشت انجام شود. دکتر علیرضا شهریاری به ایرنا گفت: سال 
گذشته یک میلیون و ۸۰۰ هزار دوز واکسن آنفلوانزا در کشور 
توزیع شد که امسال با توجه به شیوع بیماری کرونا واردات ۱۶ 

میلیون دوز واکسن پیش بینی شده است.

کاهش ۱۳۰ هزار نفری جابه جایی 
مسافر در قطارشهری

مدیرعامل شرکت بهره برداری قطارشهری شهرداری مشهد 
گفت: پیش از کرونا روزانه ۲۴۰ هزار مسافر از طریق خطوط 
قطارشهری جابه جا می شدند که این تعداد پس از شیوع ویروس 

کرونا به ۹۰ تا ۱۱۰ هزار مسافر کاهش پیدا کرده است.
وحید مبین مقدم افزود: اکنون مترو مشهد دارای ۳۸ کیلومتر 
خط فعال است که ۲۴ کیلومتر آن مربوط به خط یک و ۱۴ کیلومتر 

آن متعلق به خط ۲ است. 

۲۶ شــهریور۱۳۹۹
۲۷ محــرم ۱۴۴۲ 
شـــــماره ۳۲۰۳

۴شنبه
این کمیسیون در شــورای اسلامی شهر مشهد 

بر عهده یکی از 
و بتــول گندمــی در گفت وگو با شــهرآرا از 
فرازونشــیب های بودجه ریزی شهری و موانع 

تحقق آن سخن گفت.
وی در زمینه منابــع پایدار بودجــه مدیریت 
شــهری بیان کرد: بخش عمده ای از بودجه که 
مربوط به درآمدهای پایدار اســت، به مصوبات 
مجلس و دولت باز می گــردد و اختیاراتش در 

طی 
از سوی دیگر بخشی از بودجه که دولت مصوب 
کرده اســت و جنبه متمرکز دارد نیز بیشتر به 
مناطق محروم و رفــع محرومیت ها اختصاص 
داده می شود. بنابراین در این بودجه ها نیز جایی 
برای کلان شــهرها در نظر گرفته نشده است. 
این مشــکل در مورد مالیات بــر ارزش افزوده 
هم وجود دارد و ســهم واقعی کلان شــهرها از 
این چهارچوب به آن ها نمی رسد. در این بخش 
سهم کلان شهرها شامل درصدی است که در 
حمل ونقل از مسافران گرفته می شود؛ به عنوان 
مثال درصدی که مربوط به پایانه و حمل ونقل 
بین شهرهاســت وصول شدنی است اما بخش 
دیگری که به صنعت هواپیمایی بازمی گردد 
سال هاست درگیر کش وقوس بوده و به نتیجه 

نرسیده است.
به گفته گندمــی به عنوان مثــال در بخش 

امیررضا وثوقی
  a.vosoughi@shahraranews.ir

هر
 ش

ای
شور
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س کمیسیون برنام

این بار  رئی

لیلی رحمانی
                l.rahmani@shahraranews.ir
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رئیس دانشگاه علوم  اسلامی رضوی گفت: در اصول 
کاری دانشگاه علوم اسلامی رضوی، راهبردهای 
علمی رهبــری را دنبال می کنیــم. حرم رضوی 
صرفا مرکز زیارت نیســت بلکه باید شــاهد تمام 
کارکردهای علمی و فرهنگی در این محل باشیم.

حجت الاسلام حسن وحدتی شــبیری دیروز در 
نشستی خبری به مناســبت آغاز سال تحصیلی 
در این دانشگاه، ضمن تأکید بر اینکه این دانشگاه 
در بستر حوزه علمیه ۳۵۰ ساله شکل گرفته است 
گفت: فعالیت های این دانشــگاه باید رنگ و بوی 
امام رضایی داشــته و همچنین بــه دنبال تأمین 

نیازهای فکری و تربیت نیرو برای آستان قدس به 
عنوان دانشگاه این بزرگ ترین موقوفه دنیا باشد.

وی به وضعیت کنونی این دانشــگاه اشاره کرد و 
افزود: اکنون ۱۲۰۰ دانشــجو در این دانشگاه در 
حال تحصیل اند و به دلیل وجود شرایط کرونا تمام 
کلاس ها در طول ترم گذشــته به صورت مجازی 

برگزار شــده اســت و در ترم جدید نیز کلاس ها 
به صورت ترکیبی خواهد بود.

او در ادامه به اقدامات این مرکز علمی در افزایش 
رشته های جدید با محوریت وقف اشاره و بیان کرد: 
در این دانشگاه به دنبال ایجاد مرکز زبان آموزی، 
تدوین برنامه جــذب دانشــجویان بین المللی و 

حمایت از اقدامات پژوهشی دانشجویان هستیم. 
همچنین در راستای حل برخی اختلافات موجود 
در جامعه نیز پیشنهاد ایجاد مرکز داوری رضوی را

 داده ایم.
رئیس دانشگاه علوم اســلامی رضوی همچنین 
از تشکیل مرکز «مطالعات اســلامی پیشرفته» 
مبتنی بر علوم حوزوی با هدف تربیت مجتهدان 
آگاه به زمان و توانمند در راستای تأمین نیازهای 
جامعه خبر داد و گفت: به زودی این هسته حوزوی 
با موافقت تولیت آســتان قدس رضوی تشــکیل 

می شود.

حرم رضوی علاوه بر زیارت باید
 کارکرد فرهنگی داشته باشد


